                         تسجيل بحوث التدريسين في قسم الكيمياء /كلية العلوم / جامعة الموصل

	ت
	اسم التدريسي
	اللقب العلمي
	البحوث

	1. 
	د.سالم جاسم محمد صالح
	استاذ
	1- Synthesis and evaluation of quinoxolinone dreivatives
2- The biological activities of amino quinoxolone compounds

	2. 
	د.عمار عبد الستار ابراهيم
	استاذ
	1.دراسة كيمياء الكم الحسابية والدوكينك لتقييم IC50 للمركبات الحلقية غير المتجانسة
2.تطبيق الشبكة العصبية الاصطناعية للتنبؤ بـ (IC50) في بعض المركبات الدوائية البيولوجية

2-Application of artificial neural network for the prediction of (IC50) in some biological drug compounds

	3. 
	د.عماد يونس حسن
	مدرس
	1.Graphene oxide as a high-performance adsorbent for the removal of heavy metals (chrome and cadmium from contaminated water

أكسيد الجرافين كمادة مازة عالية الأداء لإزالة المعادن الثقيلة الكروم والكادميوم من المياه الملوثة
2- Enhanced adsorption of cupper and cobalt  on graphene oxide :A promising approach for environmental remediation
تعزيز الامتزاز للنحاس والكوبالت على أكسيد الجرافين: والاستفادة منه للمعالجة البيئية

	4. 
	د. نبيل صبيح عثمان
	استاذ
	1. Spectrophotometric Determination of Tetracycline   via Coupling with Diazotized  m-Nitroaniline
2- Chemistry of Oxazepine derivatives and Study Docking analysis and Applications of these derivatives


	5. 
	د. رباح علي خليل الحمداني
	استاذ
	1- دراسة نظرية لبعض المواد الفعالة حيويا
2- "دراسة نظرية باستخدام نظرية الكثافة الوظيفية (DFT) لبعض المواد الفعالة حيويًا وخصائصها التفاعلية"

	6. 
	د. أسعد فيصل خطاب
	استاذ
	1- انتاج سبائك من إعادة تدوير الخشب مع بعض البوليمرات التجاري
2- نتاج اخشاب مقاومة للماء من اعادة تدويو نشارة الخشب

	7. 
	د. ذكرى علي فتحي علوش
	استاذ
	1- Effect of hepatitis B infection on gamma glutamyltransferase some biochemical variables in human
2-evaluation The Link between selenium and oxidative stress factors in

Hypertension Patients

	8. 
	د. لؤي عبد علي الهلالي
	استاذ
	1- isolation of uricase from different plant sources and it's use in laboratory applications
2-حماية القلب من الدهون المختلفة بواسطة انزيم ستربتوكاينيز المعزول من حليب الابل

Protective of heart from different lipid by streptokinase

	9. 
	د. عبد الرحمن باسل فاضل
	استاذ
	1.تحسين إنتاج وقود الديزل الحيوي من مزيج الزيوت غير الصالحة للأكل من خلال عملية الأسترة المتبادلة بمساعدة الموجات فوق الصوتية
2.منهجية الاستجابة السطحية للتحلل الحراري المشترك لبذور التمر وعظم الدجاج لإنتاج الزيت الحيوي

	10. 
	د. زينة عبد المنعم الجوادي
	استاذ
	1-Novel Study of the Effect of Spexin Hormone on Heart Attack Disease
2-The Role of Spexin Hormone as a New Marker for Early Diagnosis of Heart Attack and its correlation with Other Cardiac parameters

	11. 
	د. زهراء محمد علي احمد
	استاذ
	1.دراسة جين JAK2V617Fلدى المرضى المصابين بابيضاض الدم وبعض المتغيرات البايولوجية و الكيموحيوية
2.دراسة جين CD 34 و CD 56 لدى مرضى ابيضاض الدم وبعض المتغيرات الكيموحيوية والبايولوجية

	12. 
	د. عامر ذنون عبد الرحمن الطائي
	استاذ
	1- Indirect Estimation of Total Prostatic Specific Antigen (TPSA) on Glassy Carbon Electrode Through its Interaction with Zinc Acetate Using Differential Pulse Voltammetric Technique.
2-Indirect Estimation of Free Prostatic Specific Antigen (FPSA) on Glassy Carbon Electrode Through its Interaction with Manganese Acetate Using Differential Pulse Voltammetric Technique

	13. 
	د. عمار حسين عبدالله
	أستاذ
	1.synthesis and Insilco Study of Some New Derivatives Containing Barbiturate Moiety Compounds
2.Synthesis, Breast Anticancer Activity and Theoretical Studies of Some New Barbituric Acid Derivatives

	14. 
	د. هناء شكر محمود
	استاذ
	1-A review; Quantification Assay of Diabetic Drug Sitagliptin in Pharmaceutical Preparations
2-دراسة تحليلية لخفض محتوى الاسمنت المنتج في محافظة نينوى من عنصر الرصاص Analytical study for reducing of lead in cementcement factories Nineveh-governorate

	15. 
	د. شيماء خزعل يونس
	استاذ
	1. مركبات ثنائية الكاربوكسيليت كوحدات بنائية فعالة في تحضير سلاسل متنوعة من المركبات الحلقية غير المتجانسة عبر ستراتيجيات كفوءة

Dicarboxylate  Moiety As Active Synthon to Achieve  Divers Series of Heterocyclic Compounds  Via Efficient Strategies
2. تحضير سلاسل متنوعة من المركبات الحلقية غير المتجانسة نتروجينية المحتوى عبر تفاعلات متعددة المكون ذات الخطوة الواحدة

Synthesis of Divers Series of Nitrogenous  Heterocyclic Compounds Via  One-Pot Multicomponent reactions

	16. 
	د. صهباء علي احمد حسن
	استاذ
	1-A review  of Chemistry of some  Schiff Bases and Their Metal Complexes .

2- Synthesis ,Characterization, and Antibacterial , Azo Ligand Derived From 4-Aminantipyrine with Thiazole Ligand and New Metal Complexes
تحضير، تشخيص ودراسة بايولوجية لليكند الازو المشتق من تفاعل ل 4-أمينو أنتي بايرين مع ليكند الثايازول   ومعقدات الفلزات الجديدة

	17. 
	د. ليلى عبدالله مصطفى المولى
	استاذ مساعد
	تقييم النبريلايسين, الابلين وبعض المتغيرات الأخرى كمؤشرات حيوية لامراض القلب الوعائية

	18. 
	د. صبا زكي محمود خضر
	استاذ مساعد
	تقييم النبريلايسين, الابلين وبعض المتغيرات الأخرى كمؤشرات حيوية لامراض القلب الوعائية

	19. 
	د. محمد بحري حسن السعدون
	استاذ مساعد
	دراسة تأثير النواتج الطبيعية المستخلصة من الخرشوف على الحيوانات المصابة بأمراض الكبد

Study of the effect natural products extracted from Cynara cardunculus var. scolymus on animals with liver diseases.
2- Study of the effect natural products extracted from Cynara cardunculus var. scolymus on animals with liver diseases

	20. 
	د. وسن خيرالله علي الدليمي
	استاذ مساعد
	1-Affect the Creatine Supplements on Some Biochemical Variables in the Body of Athletes,
Relationship Between Gestational Diabetes and Amniotic Fluid
2-

	21. 
	د. ايمان اسماعيل احمد
	استاذ مساعد
	1-Performance Ranking Of Poyphosphoric Acid, Reactive Elastomeric Terpolymer, And Styrene Butadiene Modified Bitumens In Ductile Failure
2-     Influence of polyphosphoric acid (PPA) on the properties of asphalt modified with crumb rubber CR/SBS

	22. 
	د. فاطمة عبد الحميد محمد
	استاذ مساعد
	1-دراسة مقارنة لتأثير عمليات قص المعدة وتغيير المسار على مستويات بعض المتغيرات الكيموحيوية في الدم
-2 Examination the antioxidant characteristics of chia seed extracts

	23. 
	د. سكينة حسين رشيد الراوي
	استاذ مساعد
	1- دراسة مقارنة لتأثير عمليات قص المعدة وتغيير المسار على مستويات بعض المتغيرات الكيموحيوية في الدم
2- isolation of uricase from different plant sources and it's use in laboratory applications

	24. 
	د. ايمان عادل هادي الرمضاني
	استاذ مساعد
	

	25. 
	د. خنساء شاكرنعمة الله
	استاذ مساعد
	1-Preparation and evaluation of the antibacterial and antioxidant properties of mixed – ligand complexes containing 1,8 - diaminonaphthalene  .

تحضير وتقييم الخواص المضادة للبكتريا والمضادة للأكسدة لمعقدات ليكندات المختلطة المتضمنة  1. 8 ثنائي امينونفثالين
2-  Review : Schiff basses complexes derived from Trimethoprim  .

مراجعة : معقدات قواعد شيف المشتقة من ثلاثي ميثوبريم

	26. 
	د. خالدة محمد عمر الطائي
	استاذ مساعد
	-1 Estimation of bromhexine hydrochloride using Spectro analytical technique via diazo–coupling reaction in dosage forms

2-    Indirect Spectrophotometric Estimation of Dexamethasone in Pure State and Pharmaceuticals Using the Oxidation-Reduction Reaction

	27. 
	د. عامرة فارس محمد السراج
	استاذ مساعد
	1-تحضير وتحليل طيفي ودراسة الالتحام الجزيئي لعدد من معقدات العناصر الانتقالية مع دواء ستيرويدي
2- تحضير وتشخيص وحساباتDFT لعدد من المعقدات المشتقة من الامينات الاروماتية مع Cu,Ni,Co ثنائية التكافؤ

	28. 
	د.منيرة يوسف رؤوف النقشبندي


	استاذ مساعد
	Chemistry of Oxazepine derivatives and Study Docking analysis and Applications of these derivatives

	29. 
	د. ليلى جمعة نجم الظاهر
	استاذ مساعد
	1- حضير وتشخيص معقدات عناصر انتقالية من مستخلص نباتي
2- تحضير وتشخيص معقدات عناصر انتقالية وغير انتقالية  من ليكاندات جديدة

	30. 
	د. فرح طارق سعيد
	استاذ مساعد
	1-تحضير وتشخيص معقدات بعض العناصر الانتقالية والخارصين مع معوضات الترايازول واملاحها الهاليدية الايونية
2-تحضير وتشخيص معقدات حلقية مشتقة من الكاربازول مع بعض العناصر الانتقالية والخارصين وتقييم فعاليتها البايولوجية

	31. 
	د.عمر عادل شريف
	استاذ مساعد
	1- Graphene oxide as a high-performance adsorbent for the removal of heavy metals (chrome and cadmium from contaminated water

أكسيد الجرافين كمادة مازة عالية الأداء لإزالة المعادن الثقيلة الكروم والكادميوم من المياه الملوثة
2- Enhanced adsorption of cupper and cobalt  on graphene oxide :A promising approach for environmental remediation
تعزيز الامتزاز للنحاس والكوبالت على أكسيد الجرافين: والاستفادة منه للمعالجة البيئية

	32. 
	د.صفاء عبد العزيز طه االامين
	استاذ مساعد
	1- التأثيرات الكيموحيوية والفسلجية لبعض المركبات الفعالة في نبات البروكلي في ذكور الجرذان البيض.
2- التأثيرات الكيموحيوية والفسلجية لبعض المركبات الفعالة في نبات البروكلي في ذكور الجرذان البيض.
Biochemical and physiological effects of some active constituents of broccoli in male albino rats.

	33. 
	د.سعيد عبد القادر سعيد


	استاذ مساعد
	1-Computational Investigation of Diels-Alder Transition State Geometries: A DFT Approach

	34. 
	د. الاء محمد طيب الليلة
	استاذ مساعد
	1-Electrochemical determination of metformin in it's pharmaceutical tablets depending on graphite electrode fabricated by nanocomposite thin film of poly o-phenylenediamine
2- Chemistry of Oxazepine derivatives and Study Docking analysis and Applications of these derivatives

	35. 
	د. سعد حساني سلطان
	استاذ مساعد
	1-التقدير الطيفي لكبريتات السالبيوتامول في مستحضراته الصيدلانية

Spectrophotometric Determination of  Salbutamol Sulphate in its Pharmaceutical Preparations
2 -التقدير الطيفي للمثيل دوبا في الاقراص الدوائية باستخدام تفاعلات الاقتران التاكسدي

Spectrophotometric Determination of  Methyldopa in Tablets Using Oxidative-Coupling Reactions

	36. 
	د.فنار محمد اسماعيل
	استاذ مساعد
	1-Conductivity Measurements and Theoretical Modeling of Amiloride-HCl in Various Solvents
2- Solvent Effects on the Electrical Conductivity of N-(4-Methoxybenzylidene)-4-picolylamine: A DFT Study"

	37. 
	د. شيماء هاشم عبد الرحمن
	استاذ مساعد
	1.Conductivity Measurements and Theoretical Modeling of Amiloride-HCl in Various Solvents
2.Solvent Effects on the Electrical Conductivity of N-(4-Methoxybenzylidene)-4-picolylamine: A DFT Study"

	38. 
	د. هيفاء يونس حسين
	استاذ مساعد
	1-Machine Learning-Enhanced Predictive Modeling of Isomerization Temperature in Benzocyclobutenes through Integrated Analytical Techniques
2- Arylidene anthrone derivatives in heterocyclic synthesis (a review)

	39. 
	د. عطالله محمد شيت الشريفي
	استاذ مساعد
	1.تحضير وتشخيص بعض المركبات الخلقية غير المتجانسة الجديدة من 1,3-ثنائي كيتون وقياس فعاليتها البايولوجية

2.استخدام كيتونات غير مألوفة في تحضير سلاسل جديدة من المركبات الحلقية غير المتجانسة ودراسة فعاليتها البايولوجية

	40. 
	د. حارث محمد سلمان
	استاذ مساعد
	

	41. 
	د. امل طه ياسين الجريسي
	استاذ مساعد
	دراسة تأثير النواتج الطبيعية المستخلصة من الخرشوف على الحيوانات المصابة بأمراض الكبد

Study of the effect natural products extracted from Cynara cardunculus var. scolymus on animals with liver diseases
2- Study of the effect natural products extracted from Cynara cardunculus var. scolymus on animals with liver diseases.


	42. 
	د.عاصم سلمان عبدالله فتحي
	مدرس
	1.Synthesis , Characterization , Insilco Screening for Molecular Docking and Computational Exploration of some Novel Metal Complexes Derived from Ampicillin – Isatine Schiff bases

2.Synthesis and Characterization of Complexes Derived from       Metals –Mixed Ligands of Erythritol Sugar and Aminoantipyrine or Salicylic

Acid  as Novel Antibiotic Promising Sources

	43. 
	د. اميرة محمد فرج صالح
	مدرس
	1.Synthesis and evaluation of quinoxolinone dreivatives

2.The biological activities of amino quinoxolone compounds

	44. 
	د.هبة امين ابراهيم العلاف
	مدرس
	1.Synthesis and evaluation of quinoxolinone dreivatives

2.The biological activities of amino quinoxolone compounds

	45. 
	د. ندى بشير شريف
	مدرس
	1-"دراسة نظرية باستخدام نظرية الكثافة الوظيفية (DFT) لبعض المواد الفعالة حيويًا وخصائصها التفاعلية"

2-دراسة نظرية لبعض المواد الفعالة حيويا.

	46. 
	د. علاء الدين محمد هاني
	استاذ مساعد
	1.اختبار مؤشر LI3 المداري كمتنبئ لارتفاع حاجز الحالة الانتقالية للتحول من  3MLCT إلى    3MC  في لمعقدات بولي بريدين
2.Computational Investigation of Diels-Alder Transition State Geometries: A DFT Approach

	47. 
	د. سمير سعد الله عزة
	مدرس
	1- دراسة لتحضير كويكوركولاكتون
2- Synthesis and characterization of some Mn(II), Co(II), and Ni(II) complexes with derivatives of 2-thioxothiazolidin-5-yl) acetic acid and their activities

	48. 
	د. عزام احمد محمد
	مدرس
	1)A Simple Synthesis and Characterisation of  3-Iodo-2-methoxy N-formylpiperidine

2)Simple and eco-friendly soap from a natural source

	49. 
	د. رفد ربيع سعدون
	مدرس
	1-Effect of hepatitis B infection on gamma glutamyltransferase  some biochemical variables in human

2- Procalcitonin as an important vital indicator in emergency situations

	50. 
	د. رنا عبد المالك سليمان علي
	مدرس
	

	51. 
	د. صالح عويد عبود
	مدرس
	1.تحضير وتشخيص بعض المركبات الخلقية غير المتجانسة الجديدة من 1,3-ثنائي كيتون وقياس فعاليتها البايولوجية



	52. 
	د. رنا حسن احمد
	استاذ مساعد
	1.الازالة الكفوءة لمضاد حيوي من الطور الذائب باستخدام مخلفات الكتلة الحيوية المعاملة بالحامض: دراسة ايزوثيرمات وحركيات الامتزاز
2.دراسة إيزوثيرمية وحركية لامتزاز دواء الجليبنكلاميد  باستخدام الكتلة الحيوية"

	53. 
	د. فراس احمد ذنون
	مدرس
	1-Simulations of the catalytic voltammograms of the covalently immobilized CDH at GC/CNT electrodes
2- Study toward synthesis of Gweicurculactone

دراسة لتحضير كويكوركولون

	54. 
	د. علاء حسين جليل
	مدرس
	1.Size-Dependent Adsorption Mechanisms of Nanoparticles: A Theoretical Approach Using Density Functional Theory (DFT).
2.Spectroscopic Study of Adsorption Dynamics: Evaluating the Efficiency of Metal-Organic Frameworks in Pollutant Removal.

	55. 
	د. ايهاب سالم احمد
	مدرس
	Efficient Desulfurization of Model Oils Over Magnetic Activated Carbon Developed from Waste Tea Leaves: Isothermal and Kinetics

	56. 
	د. شيماء سلطان عبو
	مدرس
	Efficient Desulfurization of Model Oils Over Magnetic Activated Carbon Developed from Waste Tea Leaves: Isothermal and Kinetics Modelling
الإزالة الامتزازية الكفوءة للكبريت من نماذج وقود فوق الكاربون المنشط المغناطيسي المحضر من بقايا أوراق الشاي: دراسة ايزوثرمية و حركية

	57. 
	د. هبة فاروق محمد امين  الكاتب
	مدرس
	1-Preparation and evaluation of the antibacterial and antioxidant properties of mixed – ligand complexes containing 1,8 - diaminonaphthalene  .

تحضير وتقييم الخواص المضادة للبكتريا والمضادة للأكسدة لمعقدات ليكندات المختلطة المتضمنة  1. 8 ثنائي امينونفثالين
2- Review : Schiff basses complexes derived from Trimethoprim  .

مراجعة : معقدات قواعد شيف المشتقة من ثلاثي ميثوبريم

	58. 
	د. تهاني وليد جهاد
	مدرس
	1- Acyclic oxime ethers derived from anthraquinone
. 2-Arylidene anthrone derivatives in heterocyclic synthesis

	59. 
	د. احمد سالم محمود
	مدرس
	

	60. 
	د.هبة عبد السلام محمد
	مدرس
	1.Estimation of bromhexine hydrochloride using Spectro analytical technique via diazo–coupling reaction in dosage forms

2.  Indirect Spectrophotometric Estimation of Dexamethasone in Pure State and Pharmaceuticals Using the Oxidation-Reduction Reaction

	61. 
	د.  رؤى قاسم يحيى
	مدرس
	1- Preparation of Flame-Retardant Polymers through the Reaction of Cellulose Phosphonate with Nitrogen-Containing Vinyl Monomers

2-Extraction of Pectin from Apple Pomace and Preparation of Its Sulfation and Amidation Derivatives

	62. 
	ابراهيم محمد هايس صالح
	مدرس
	

	63. 
	اسراء علي حسن
	استاذ مساعد
	دراسات عليا

	64. 
	باسمة احمد عبد الهادي
	استاذ مساعد
	دراسات عليا

	65. 
	نعم محمد طيب حسين الليلة
	استاذ مساعد
	1- منهجية الاستجابة السطحية لإزالة الكبريت من الوقود السائل بواسطة الفحم الحيوي المنشط المحضر من مزيج النفايات الحيوية الصلبة

	66. 
	انعام احمد حمدون
	استاذ مساعد
	Development of Simple Spectrophotometric Estimation of Nimodipine in Various Samples using Bleaching Approach.

تطوير طريقة طيفية بسيطة لتقدير النيمودبين في نماذج مختلفة بأستخدام طريقة قصر الصبغة

	67. 
	نهى عبد القادر شريف
	استاذ مساعد
	

	68. 
	امل غازي عبد رحاوي
	مدرس
	

	69. 
	كواكب عبد العزيز محمد
	مدرس
	1. Preparation and study of some complexes of transition elements with (polydentate) ligands.
تحضير ودراسة بعض معقدات العناصر الانتقالية مع ليكاندات (متعددة السن)
2-Synthesis ,Characterization and Antimicrobial Activity of some Novel Transition Metals (II) Complexes of Tartaric Acid(TAR)and 4-Aminoantipyrine(4AAP) Mixed Ligands]

	70. 
	حنان حميد احمد سليمان
	مدرس
	1.Estimating Nimodipine in pharmaceutical Preparation  and Biological Fluids using Condensation reaction

تقدير النيمودبين في المستحضر الصيدلاني والسوائل البايولوجية باستخدام تفاعلات التكثيف
2.Development of Simple Spectrophotometric Estimation of Nimodipine in Various Samples using Bleaching Approach.

تطوير طريقة طيفية بسيطة لتقدير النيمودبين في نماذج مختلفة بأستخدام طريقة قصر الصبغة

	71. 
	زينة طلال شاكر محمود
	مدرس
	دراسات عليا

	72. 
	سارية وليد زيدان ذنون
	مدرس
	دراسة مقارنة لتأثير عمليات قص المعدة وتغيير المسار على مستويات بعض المتغيرات الكيموحيوية في الدم

	73. 
	اسراء عدنان سعيد
	مدرس
	دراسات عليا

	74. 
	اسماء ناطق عبدالقادر
	مدرس
	1.الازالة الكفوءة لمضاد حيوي من الطور المائب باستخدام مخلفات الكتلة الحيوية المعاملة بالحامض: دراسة ايزوثيرمات وحركيات الامتزاز
Efficient elimination of antibiotic from aqueous phase by acid-treated biowaste: isothermal and kinetic study
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